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§ 1  
Mötets öppnande 
Ordförande hälsar välkommen och förklarar mötet öppnat. 

§ 2  
Justering av dagens protokoll 
Lena Palmberg utses att jämte ordföranden justera dagens protokoll. 

§ 3  
Godkännande av föredragningslista 
Erika Franzén utses till ordförande för § 11 då ordförande har anmält jäv. Med detta 
godkänns föredragningslistan.  

§ 4  
Adjungering av ledamöter till kommittén 
Dnr 1-50/2023 

Clara Ersson föredrar ärendet.  

KFU beslutar 

att  central studierektor Ingeborg van der Ploeg adjungeras till kommittén tills vidare, dock 
längst t.o.m. 31 december 2025, 

att  Alexandra Wennberg adjungeras till kommittén som representant för Junior faculty tills 
vidare, dock längst t.o.m. 31 december 2025, och 

att  förklara besluten omedelbart justerade. 

§ 5  
Ledamöterna presenterar sig 

Alla presenterar sig. 

§ 6  
Sammanfattning av mandatperioden 2019 – 2023 
Robert Harris nämner några prioriterade frågor under föregående mandatperiod; bl.a. tid för 
forskarutbildning i klinisk kontext och att doktorander blir klara med forskarutbildningen i 
tid. Den nya kommittén behöver diskutera sina prioriteringar men ärver ett antal pågående 
ärenden från den tidigare kommittén (vilket framgår från det utskickade underlaget).   

§ 7  
Anmälan av föregående protokoll  
Protokoll från sammanträdet 2022-12-19 läggs till handlingarna. 

§ 8  
Anmälan av 
a) KI:s riskanalys för år 2023, dnr 1-419/2022 
b) Tidsplan för kommitténs budgetarbete år 2023  



 

 

Kommittén för utbildning på forskarnivå 

Protokoll 2023:1 
Sammanträde 2023-02-03 

3 (6) 

c) Ordförande och ledamöter i forskningsrådet och utbildningsrådet KI-Region Stockholm 
för perioden 2023 – 2025  

d) Förlängd mandatperiod för ordförande och ledamöter i internationaliseringsnämnden, 
dnr 1-1148/2022  

e) Återrapportering från LIME gällande etikverksamheten 2022, dnr 1-975/2021 
f) Kommitténs tentativa ”ärendelista” för våren 2023 (internt arbets- och 

planeringsdokument, uppdateras fortlöpande)  
g) Protokoll från sammanträden i fakultetsnämnden 2022-12-21 
h) Protokoll från sammanträde i kommittén för forskning 2022-12-14 
i) Protokoll från sammanträde i kommittén för utbildning på grundnivå och avancerad nivå 

2022-12-14 
j) Protokoll från sammanträde i forskningsrådet KI-Region Stockholm 2022-12-01 
k) Protokoll från sammanträde i internationaliseringsnämnden 2022-12-07 
 
Ärendena läggs till handlingarna. 

§ 9  
Anmälan av vicerektorsbeslut 
2022:12  Medfinansiering av Utbildningskongressen 

2022:28  Ersättning för att förbereda, leda och dokumentera workshop på internat 

2022:29  Förlängning av mandatperiod för ledamöter i disputationskommittén 

2023:2   KI:s representant i Nationella forskarskolan om åldrande och hälsa (SWEAH), dnr  
3-399/2023 

§ 10  
Återrapportering från studentkåren 
Luca Love informerar bl.a. om att doktorandsektionen har lyft att studenterna upplever att 
det finns diskrepans mellan institutionerna avseende hur många högskolepoäng 
doktorander kan få för handledning av studenter. Studentkåren och central studierektor 
diskuterar hur vi kan få en mer enhetlig hantering i frågan. Diskussion följer. 

§ 11  
Vidaredelegering av beslutsbefogenhet till ordförande (”generell delegation”)  
Dnr 1-58/2023 

Robert Harris anmäler jäv och lämnar rummet.  

Clara Ersson föredrar ärendet. Diskussion följer. 

KFU beslutar 

att  vidaredelegera beslutsbefogenhet till kommitténs ordförande i följande kategorier 
ärenden: 
- beslut om medel upp till och med 300 000 kronor, 
- beslut i löpande ärenden av mindre betydelse, 
- beslut i ärenden av brådskande natur. 

att  kommitténs vice ordförande inträder i ordförandes ställe i den utsträckning de 
överenskommer. 
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§ 12  
Arbetsformer 
Erika Franzén leder en workshop om hur kommittén vill arbeta innan, under och efter 
sammanträdena. Resultaten sammanställs till nästa sammanträde. 

§ 13  
Tilldelning av medel för delfinansiering av doktorander inom ramen för 
forskarskolan i hälsovetenskap 
Dnr 3-1540/2022 

Erika Franzén anmäler jäv och lämnar rummet.  

Maria Hagströmer föredrar ärendet. Av totalt 42 huvudsökande, från 11 olika institutioner, var 
9 män och 33 kvinnor. Ett doktorandprojekt bedömdes inte vara relevant för området. Tre 
män och 11 kvinnor föreslås tilldelas medel (beviljandefrekvensen är således 33 procent för 
både män och kvinnor). Diskussion följer. 

KFU beslutar 

att  tilldela 14 sökande medel enligt förslag, 
att  utse 3 reserver, och 
att  förklara besluten omedelbart justerade. 

§ 14  
Ekonomiskt utfall för forskarutbildningen 2022 (efter årsbokslut)  
Eva Gunnarsson informerar kortfattat om kommitténs ekonomiska läge efter årsbokslut. 
Resultatet för verksamhetsåret 2022 blev ett underskott på ca -0,6 mnkr.  

§ 15  
Flerårsbudgetprognos för KFU 
Clara Ersson och Eva Gunnarsson informerar i ärendet. I ett tidigt utkast till budgetprognos 
för år 2023 – 2028 framgår att kommittén sannolikt kommer ha högre kostnader än intäkter 
fr.o.m. år 2025. KFU:s budget är till stor del intecknad av redan fattade beslut (åtaganden 
som sträcker sig över flera år) varför kommittén i god tid behöver diskutera prioriteringar 
och ta fram en plan för en budget i balans på längre sikt. Diskussion följer. Det nämns bl.a. 
att kommittén sannolikt kommer behöva dra ner på antalet KID-anslag.  

§ 16  
Tolkning av kravet på deltagande i internationell konferens med egen presentation 

Dnr 1-1194/2022 

Ingeborg van der Ploeg informerar om bakgrunden. Efter diskussionen vid förra 
sammanträdet har synpunkter inkommit från studierektorer och från doktorandsektionen. 
Det konstateras att det kan behövas en bredare definition av internationell konferens än att 
den ska vara organiserad av en ”international academic organisation”. Ingeborg stämmer av 
en reviderad formulering med vicerektor. Kommittén uttrycker vidare stöd för 
doktorandsektionens förslag att det ska krävas fysiskt deltagande vid minst en konferens 
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men att man därutöver även bör kunna få poäng för en konferens med digital medverkan. 
Det nämns att det bör gälla från 2023. Det nämns att det inte finns systemstöd i Ladok för 
att skilja mellan digitalt och fysiskt deltagande vilket kan leda till att det krävs mer 
administrativa resurser än önskvärt att dokumentera på ett tydligt sätt. Det finns också risk 
att doktorander inte förstår att de inte uppnått minimikravet om de fått poäng för digital 
medverkan vid en internationell konferens.  

§ 17  
Statistik om forskarutbildning 
Karin Vågstrand presenterar statistik från år 2022. Under året antogs 399 doktorander vilket 
är det högsta antalet nyantagna doktorander sedan år 2014. Nettostudietiden varierade 
mellan individer och institutioner, och var i snitt fortsatt högre än 4 år. 

§ 18  
MoU mellan KI och Region Stockholm rörande doktorander – delrapportering 
Karin Vågstrand informerar i ärendet. Bristfälliga förutsättningar för klinisk forskning och 
forskarutbildning är en av KI:s prioriterade risker, och bristande tid för forskarutbildning är 
en bidragande faktor. KI måste säkerställa att alla doktorander har tid och möjlighet att 
genomföra en utbildning som motsvarar 4 års heltidsstudier och att utbildningen håller hög 
kvalitet. Vad som gäller för doktorander som bedriver forskarutbildning inom ramen för 
anställning vid Region Stockholm är idag i vissa delar otydligt, t.ex. när doktorander byter 
eller avslutar sin anställning vid regionen. Ett antal frågor behöver utredas, diskuteras och 
förankras vid KI och Region Stockholm, men målsättningen är att arbetet ska resultera i en 
överenskommelse som KI:s respektive Region Stockholms ledning kan stå bakom. 
Diskussion följer. Kommittén är sammantaget positiv till arbetet. 

§ 19  
Fördelning av arbetsuppgifter/uppdrag  
Clara Ersson och Robert Harris informerar i ärendet. Mandatperioden för stora delar av 
kommitténs underorganisation går ut vid halvårsskiftet. Målsättningar är bl.a. att 
uppdrag/arbetsuppgifter ska fördelas jämnt mellan lärarrepresentanterna över tid, att 
expertis och engagemang för olika frågor ska fångas upp, och att uppdrag ska gå att utföra 
inom den tid för vilken ersättning utgår. Lärarrepresentanterna välkomnas att anmäla 
intresse för uppgifter som ska fördelas dem emellan. Diskussion följer. 

§ 20  
Information från ordförande om aktuella frågor  
Robert Harris och Erika Franzén informerar om aktuella frågor. 

§ 21  
Brainstorm om brainstorm 
Robert Harris välkomnar ledamöterna att inkomma med förslag på ämnen för kommande 
brainstorms.  
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Vid protokollet 

Clara Ersson 

Justeras (§ 1-10 och § 12-21) Justeras (§ 11)   Justeras 

Robert Harris  Erika Franzén   Lena Palmberg 
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Närvarande 
Ledamöter Robert Harris, vicerektor, ordförande  

Erika Franzén, vice ordförande  
Andreas Lundqvist, lärarrepresentant 
Helena Karlström, lärarrepresentant 
Margaret Sällberg Chen, lärarrepresentant 
Lena Palmberg, lärarrepresentant 
Michael Fored, lärarrepresentant 
Nico Dantuma, lärarrepresentant 
Luca Love, studentrepresentant 
Madeleine Lehander, studentrepresentant 
vakant, studentrepresentant 
 

Adjungerade ledamöter Ingeborg van der Ploeg, central studierektor  
Alexandra Wennberg, Junior faculty  
 

Personalrepresentanter Björn Andersson, Saco-S 
Carina Eklund, OFR 
 

Övriga Karin Schmekel, enhetschef/huvudföredragande 
Clara Ersson, samordnare/sekreterare 
Eva Gunnarsson, controller 
 

Föredragande 
/medverkande 

 

 

 

 

 

 

Förhinder 

Catharina Larsson, ordförande styrgruppen för forskar-AT, §8  
Kia Olsson, handläggare, §8-9  
Mattias Svensson, ordförande disputationskommittén, §10  
Gunilla Hovén Malinowski, handläggare, §10  
Ruket Negasi, handläggare, §10  
Anna Gustafsson, handläggare, §13-15  
Anna-Carin Christoffersson, handläggare, §13-16  
Anna-Karin Welmer, ordförande kurs- och programkommittén, §13-
14  
Karin Vågstrand, samordnare, §17-18, 20 
Magnus Johansson, samordnare, §18 
Helén Törnqvist, chefsjurist, §20 
Klara Regnö, jämställdhetstrateg, §21  
 
Henry Wölling, Seko 
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§ 1  
Mötets öppnande 
Ordförande hälsar välkommen och förklarar mötet öppnat. 

§ 2  
Justering av dagens protokoll 
Helena Karlström utses att jämte ordföranden justera dagens protokoll. 

§ 3  
Godkännande av föredragningslista 
Föredragningslistan godkänns. 

§ 4  
Anmälan av föregående protokoll  
Protokoll från sammanträdet 2023-02-03 läggs till handlingarna. 

§ 5  
Anmälan av 
 
a) Beslut om riskägare för KI:s prioriterade risker 2023, dnr 1-178/2023 
b) Beslut om höjning av ersättning till opponent vid disputation från höstterminen 2023, dnr 

1-910/2022 
c) Beslut om fördelning av 2022 års avkastning ur stiftelsen Gustav och Tyra och Svenssons 

minne, dnr 1-1122/2022 
d) Utdrag ur Vetenskapsrådets rapport ”Forskningsöversikt 2023 – Medicin och hälsa” 

(kapitel 1.4 Forskarutbildning) 
e) Rapport/Advice paper ”LERU’s view of holistic doctoral supervision” 
f) Kommitténs tentativa ”ärendelista” för våren 2023 (internt arbets- och 

planeringsdokument, uppdateras fortlöpande)  
g) Protokoll från sammanträde i fakultetsnämnden 2023-01-31 
h) Protokoll från sammanträde i kommittén för forskning 2023-01-26 
i) Protokoll från sammanträden i kommittén för utbildning på grundnivå och avancerad nivå 

2023-01-25 och 2023-02-21 
j) Protokoll från sammanträde i forskningsrådet KI-Region Stockholm 2023-01-31 
k) Protokoll från sammanträde i internationaliseringsnämnden 2023-02-01 

 
Ärendena läggs till handlingarna. 

§ 6  
Anmälan av vicerektorsbeslut 
2023:1  Utseende av vice ordförande i styrgruppen för KID-medel (Margaret Sällberg 

Chen), dnr 1-82/2023 

2023:3  Utseende av ledamot i arbetsgrupp för risken ”Risk för bristfälliga förutsättningar 
för klinisk forskning och forskarutbildning” (Michael Fored), dnr 1-82/2023 



 

 

2023:4  Ändrad rutin för bedömning av om forskarhandledarutbildning vid annat lärosäte 
motsvarar KI:s utbildning 

2023:5 Utseende av KI:s representant i Nationella forskarskolan om åldrande och hälsa 
(SWEAH; Helena Karlström), dnr 3-399/2023 
 

Ärendena läggs till handlingarna. 

§ 7  
Återrapportering från studentkåren  
Studentrepresentanterna undrar hur studierektorerna arbetar med 
verksamhetsinformationssystemet, VIS, och nämner att doktorandsektionen har hört om 
doktorander som har förhindrats att göra halvtidskontroll av sina handledare. Diskussion 
följer, det nämns bl.a. att studierektorerna påminner och uppmanar när halvtidskontroller 
inte genomförs i tid, och att VIS är ett värdefullt verktyg för att få överblick.  

§ 8  
Återrapportering från utlysning av forskar-AT våren 2023  
Dnr 2-907/2023 

Kia Olsson informerar om vårens utlysning av forskar-AT.  Det var 12 behöriga sökande till 10 
platser. Elva sökande hade ett medelvärde över 3 vid rankningen av ansökan. Diskussion 
följer om det låga söktrycket. 

§ 9  
Utseende av ordförande för styrgruppen för forskar-AT  
Dnr 1-82/2023 
Kia Olsson föredrar ärendet. 

KFU beslutar 

att  utse Michael Fored till ordförande i styrgruppen för forskar-AT tills vidare, dock längst 
t.o.m. 30 juni 2026, och 

att  förklara beslutet omedelbart justerat. 

§ 10  
Återrapportering från disputationskommittén avseende verksamhetsåret 2022  
Dnr 1-344/2023 

Mattias Svensson informerar om disputationskommitténs arbete under 2022. Under året 
hölls 21 möten och 407 disputations- och licentiatansökningar behandlades. Tre 
ansökningar avsåg monografier. En aktuell fråga är att ta fram tydligare instruktioner för 
monografiavhandlingar. Vidare nämns att det planerade projektet med att utveckla en 
portal för disputationsansökningar inte bedöms vara genomförbart, men att det är önskvärt 
att utveckla en digital hantering. Diskussion följer. 

§ 11  
Utseende av ledamöter till rekryteringsnämnden 

Dnr 1-164/2023 

Clara Ersson föredrar ärendet. 

 

 



 

 

KFU beslutar 

att  utse Elisabet Stener-Victorin till ledamot i rekryteringsnämnden fr.o.m. 1 september 
2023 t.o.m. 31 december 2026, och 

att  delegera till ordförande att utse en suppleant eller (om rektor beslutar om en förändrad 
sammansättning av rekryteringsnämnden) ytterligare en ledamot till 
rekryteringsnämnden. 

§ 12  
Kommitténs spelregler  
Erika Franzén sammanfattar resultaten från workshopen om kommitténs ”spelregler” vid 
förra sammanträdet. Diskussion följer, och det nämns bl.a. att sammanträden bör hållas på 
båda campusen, och att sammanträdet den 13:e juni kommer hållas på campus 
Flemingsberg. Kommittén ställer sig bakom de utskickade spelreglerna. 

§ 13  
Återrapportering från kurs- och programkommittén avseende kurser och 
lärandeaktiviteter verksamhetsåret 2022  
Dnr 1-51/2023 

Anna Gustafsson informerar om Kurs- och programkommitténs (KPK:s) arbete under 2022. 
Totalt annonserades 227 forskarutbildningskurser i kurskatalogen under året, varav ca 27 % 
var distanskurser och 10 % hade hybridformat. Ytterligare ca 40 forskarutbildningskurser 
arrangerades av forskarskolor. Kursvärderingarna visar på fortsatt gott och något förbättrat 
resultat, och 95 % av doktoranderna svarade att de skulle rekommendera kursen till andra 
doktorander. Exceptionellt många (521 personer) har gått den obligatoriska 
introduktionskursen för nya doktorander under året. Diskussion följer bl.a. avseende 
dimensionering/antal kurser. Det nämns att även om antalet kurser är högt så har de 
generellt många deltagare, och det är inte önskvärt att det skapas köer på obligatoriska 
kurser. Vidare nämns att antalet ansökningar via kurskatalogen för våren 2023 var 
rekordstort (3130 ansökningar).  

§ 14  
Återrapportering från kurs- och programkommittén avseende 
forskarutbildningsprogrammen verksamhetsåret 2022  
Dnr 1-326/2023 

Anna-Carin Christoffersson sammanfattar forskarutbildningsprogrammens verksamhet och 
ekonomiskt utfall för 2022. Totalt arrangerades 128 kurser av programmen, och 1355 KI-
doktorander och 100 KI-postdoktorer har deltagit i kurserna. Kostnaden för kurser och 
lärandeaktiviteter var 18,6 mnkr (vilket är lägre än rambeloppet, men innebär att resultatet 
för verksamhetsåret blev ett underskott på ca –1,1 mnkr jämfört med budgeterat belopp). 
Det nämns att ett av programmen har haft väldigt få deltagare på kurserna, vilket kommer 
att följas upp. Diskussion följer, bl.a. avseende kurskostnad per KI-doktorand. Det nämns att 
arbetssättet med att utbyta erfarenheter/lära av varandra, peer-learning, är uppskattat. 
Ordförande konstaterar avslutningsvis att programmen bedriver en värdefull och 
välfungerade verksamhet. 

 

 



 

 

§ 15  
Återrapportering avseende KI:s forskarskolor verksamhetsåret 2022 
Dnr 1-327/2023 

Anna-Carin Christoffersson informerar om forskarskolornas verksamhet 2022. Sammanlagd 
budget för verksamheten var ca 17 mnkr. Under året har antalet platser inom de kliniska KI-
Region Stockholm forskarskolorna utökats med sammanlagt 27 %, och KI har tilldelats 
mångmiljonbelopp i Vetenskapsrådets utlysning av forskarskolor för lärare inom hälso- och 
sjukvårdsutbildningar. Diskussion följer, det nämns bl.a. att en utmaning är att ersättningen 
(som finansieras med ALF-medel) till deltagarnas kliniker är låg, och i många fall bara täcker 
ca 50 % av den verkliga lönekostnaden. 

§ 16  
Riktlinjer för forskarskolor vid Karolinska Institutet  
Dnr 1-328/2023 

Anna-Carin Christoffersson informerar om bakgrunden. Idag finns inget styrdokument som 
reglerar KI:s forskarskolor (utöver antagningsprocessen). Ett utkast på riktlinjer för 
forskarskolor vid KI har därför tagits fram för att bland annat förtydliga ansvar, roller och 
förväntningar. Diskussion följer, bl.a. nämns att det finns stora skillnader mellan 
forskarskolornas upplägg och styrning, och att det kan vara svårt att hitta en ”one size fits 
all”. Ordförande förtydligar att riktlinjer är rekommendationer m.m. som inte utesluter andra 
handlingssätt. 

§ 17  
Resultat från doktorandernas examensenkät, Exit poll, år 2022  
Dnr 1-346/2023 

Karin Vågstrand presenterar valda delar från Exit poll 2022. Nio av 10 av de som svarat på 
enkäten är nöjda med sin forskarutbildning och skulle rekommendera sin huvudhandledare 
till presumtiva doktorander. På flera frågor har nöjdheten minskat något jämfört med 
föregående år, även om en positiv trend ses över tid i ett längre tidsperspektiv. Andelen 
doktorander som svarat att det inte haft årlig uppföljning av doktorandens individuella 
studieplan är högre än tidigare (12 %). Diskussion följer, bl.a. om den sjunkande 
svarsfrekvensen, och vad som kan göras åt det. Vidare nämns att begreppet ”årlig 
uppföljning” har blivit mer otydligt i samband med införandet av digitala individuella 
studieplaner. 

§ 18  
Kommande UKÄ-utvärdering av forskarutbildning i medicin och hälsovetenskap  
Karin Vågstrand informerar om bakgrunden. Universitetskanslersämbetet har meddelat att 
ett eller flera av ämnena fysiologi, kirurgi och odontologi kommer att utvärderas (tidigast 
våren 2024), och har efterfrågat återkoppling avseende var behovet är störst. Diskussion 
följer. Olika aspekter nämns, såsom andel doktorander som bedriver forskarutbildning inom 
ramen för anställning vid Region Stockholm och hur många institutioner som berörs. Det 
konstateras att en självvärdering till stor del kommer se likadan ut oavsett vilket 
forskningsområde som utvärderas eftersom KI endast har ett forskarutbildningsämne, 
medicinsk vetenskap, som alla doktorander antas till, och att det finns ett brett utbud av 
kurser, seminarier och workshops som erbjuds till samtliga doktorander. Kommittén 
välkomnar en utvärdering oavsett inriktning, och samlas runt att det inte finns anledning att 
ranka dessa ämnen inbördes. 



 

 

§ 19  
Återrapportering från studierektorssamtal  
Dnr 1-320/2023 

Robert Harris informerar om att tema vid årets s.k. studierektorssamtal bl.a. var 
förutsättningar för kliniska doktorander. Utöver studierektorer och biträdande 
studierektorer, deltog även prefekter, administratörer för forskarutbildning och 
administrativa chefer vid årets samtal med honom, vice ordförande i KFU och central 
studierektor. Det nämns att det finns ett stort engagemang för forskarutbildningsfrågor, och 
att flera goda exempel lyftes som kan tas upp vid vårens studierektorsmöte. 

§ 20  
Anvisningar för handläggning av indragning och återfående av resurser för en 
doktorand  
Dnr 1-257/2023 

Helén Törnqvist föredrar ärendet. Det tidigare styrdokumentet (från 2014) har setts över i 
syfte att anpassa reglerna till gällande rätt, praxis och rutiner. Att en doktorands rätt till 
handledning och andra resurser dras in är mycket ovanligt, och det krävs att doktoranden i 
väsentlig utsträckning åsidosatt sina åtaganden enligt den individuella studieplanen, och att 
högskolan har fullgjort sina åtaganden. Diskussion följer, bl.a. avseende vilken 
dokumentation som krävs. Det nämns att möjligheten att dra in resurser för en doktorand 
kanske kan användas mer än idag.  

KFU beslutar 

att  fastställa Anvisningar för handläggning av indragning och återfående av resurser för en 
doktorand, och 

att  förklara paragrafen omedelbart justerad. 

§ 21  
Webbutbildning ”bias i bedömning” för bedömare  
Robert Harris informerar om bakgrunden. Det är idag rekommenderat att bedömare som 
medverkar i bedömningsprocesser för KI:s doktorandfinansieringsprogram genomgår 
webbutbildningen ”bias i bedömning”. Diskussion följer om huruvida utbildningen bör vara 
obligatorisk, och hur det i så fall kan följas upp. Det nämns att utbildningen även berör 
rekrytering, och att en möjlighet är att utbildningen skulle vara obligatorisk för blivande 
huvudhandledare som tilldelas medel från kommittén. Vidare nämns att en aktivitet i KI:s 
plan för jämställdhetsintegrering 2021 – 2022 (som är fastställd av rektor) är att ledamöter i 
bedömargrupper ska genomgå utbildningen. Ordförande nämner att frågan bör lyftas till 
fakultetsnämnden för diskussion i en bredare kontext. 

§ 22  
Vikten av att kliniska doktorander påbörjar forskarutbildning tidigt  
Michael Fored informerar om bakgrunden, inklusive historiska förändringar av forskar-AT-
programmet. Diskussion följer om det sjunkande söktrycket till forskar-AT-programmet, och 
det nämns att bidragande faktorer sannolikt inkluderar utökningar av antalet platser, 
förändrade bedömningskriterier för vanlig AT (att forskning för ett antal år sedan blev 
meriterande för vanlig AT) och avvecklingen av Clinical Scientist Training Programme 
(CSTP). Vidare diskuteras vikten av att påbörja en forskarutbildning tidigt och om det låga 
söktrycket till forskar-AT är ett kvalitetsproblem. Det konstateras att frågan måste 



 

 

diskuteras vidare, och att kommittén framöver tillsammans med forskningsrådet behöver se 
över både forskar-AT och forskar-ST. 

§ 23  
Återrapportering från forskningsrådets workshops och reflektioner från KFU   

Ärendet bordläggs på grund av tidsbrist. 

§ 24  
Information från ordförande om aktuella frågor  
Robert Harris, Karin Schmekel och Clara Ersson informerar om aktuella frågor. 

Vid protokollet 

Clara Ersson 

Justeras Justeras 

Robert Harris Helena Karlström 
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§ 1  
Mötets öppnande 
Ordförande hälsar välkommen och förklarar mötet öppet. Kommitténs nya 
studentrepresentant Naixuan Pei presenterar sig.  

§ 2  
Justering av dagens protokoll 
Michael Fored utses att jämte ordföranden justera dagens protokoll. 

§ 3  
Godkännande av föredragningslista 
Föredragningslistan godkänns. 

§ 4  
Anmälan av föregående protokoll 
Protokoll från sammanträdet 2023-03-16 läggs till handlingarna. 

§ 5  
Anmälan av 
a) Beslut om ändring i rektors besluts- och delegationsordning (avseende sammansättning 

på rekryteringsnämnden), dnr 1-304/2023 
b) 2023 års utvärderingsrapport från VR: Utvärdering av den kliniska forskningens kvalitet 

vid de regioner som omfattas av ALF-avtalet 
c) Rapport: Annual report 2022 - Compilation of completed course evaluations for doctoral 

courses, dnr 1-285/2023 
d) Kommitténs tentativa ”ärendelista” för 2023 (internt arbets- och planeringsdokument, 

uppdateras fortlöpande)  
e) Protokoll från sammanträde i fakultetsnämnden 2023-03-07 
f) Protokoll från sammanträde i kommittén för forskning 2023-03-13 
g) Protokoll från sammanträde i forskningsrådet KI-Region Stockholm 2023-03-08 
 
Ärendena läggs till handlingarna. 

§ 6  
Anmälan av vicerektorsbeslut 
2023:6  Utseende av akademisk koordinator för KI-NIH samarbete (Sarah Bergen), dnr  

1-82/2023 
2023:7  Förtydligande av allmän studieplan avseende krav på deltagande i internationell 

konferens, dnr 1-1194/2022 
2023:8  Justering av tidigare beslut angående iThenticate 

2023:9 Utseende av ledamot till rekryteringsnämnden (Marie Löf), dnr 1-164/2023 

2023:10 Antagning till KI-Region Stockholm forskarskola i klinisk psykiatri, dnr 3-1711/2023 

 
Ärendena läggs till handlingarna. 



 

 

§ 7  
Rektors tankar om framtiden  
Annika Östman Wernerson informerar bl.a. om vad hon ser som viktiga frågor för KI 
framöver, inklusive att ledningsarbetet ska förtydligas och involvera fler. Prioriterade 
områden inom forskarutbildning är att säkra fortsatt hög kvalitet inom utsatt tid, skapa goda 
förutsättningar för kliniska doktorander, verka för god psykosocial hälsa och god arbetsmiljö 
för alla doktorander, och att attrahera och underlätta vägen för studenter in till forskning. 
Diskussion följer. 

§ 8  
Återrapportering från Student- och doktorandombuden avseende 
verksamhetsåret 2022  
Dnr 1-480/2023 
Nazira Hammoud Shahwan och Therese Jalstrand Olsson rapporterar från år 2022. 
Ärendekategorin ”handledning” är fortfarande den vanligaste ärendekategorin även om 
dessa ärenden minskat något. Ärendekategorin ”övrigt” som bl.a. innehåller 
migrationsärenden har ökat något. Det konstateras att samarbetet mellan student- och 
doktorandombuden och studierektorerna vid institutionerna fungerar mycket bra. 
Diskussion följer, bl.a. om hur ombuden kan nå ut mer till doktorander och handledare på 
institutionerna. 

§ 9  
Återrapportering från studentkåren  
Studentrepresentanterna informerar bl.a. om att doktorandsektionen har sammanställt en 
”booklet” med information för nya doktorander. En aktuell fråga är också att doktorander 
förlorar personalförmåner kopplade till anställningstid vid byte av arbetsgivare inom 
forskar-AT. Diskussion följer. 

§ 10  
Uppdrag att granska etik i samband med disputationsansökan  
Dnr 1-425/2023 
Clara Ersson föredrar ärendet. Syftet med att förlänga uppdraget är att det ska finnas tid att 
diskutera om etikgranskningsfunktionen bör fortsätta, justeras eller avvecklas, samt för 
eventuell överlämning eller justering av processen. Diskussion följer. 

KFU beslutar  

att  fastställa uppdragsbeskrivning för granskning av etik i samband med 
disputationsansökan, 

att  utse Erik Sundström till granskare av etik i samband med disputationsansökan fr.o.m. 1 
juli 2023 t.o.m. 31 december 2023, och 

att  institutionskompensation för uppdraget utgår med nivå IK3A fr.o.m. 1 juli 2023. 

§ 11  
Etiktillstånd och granskning vid disputation  
Robert Harris introducerar en inledande diskussion avseende om nuvarande process för 
granskning av etik i samband med disputationsansökan bör fortsätta, justeras eller 
avvecklas, mot bakgrund av behov och resursmässiga prioriteringar. Diskussion följer, och 
det lyfts att nuvarande process innebär att KI enbart granskar forskning som genomförts av 
doktorander. Erik Sundström nämner att ca 90 % av ärendena handlar om att inte rätt 



dokumentation skickats in, och det nämns att det kan vara mycket administration för få fall 
med substans. Det nämns att granskningen kan ha bidragit till en kulturförändring vid KI, och 
flera ledamöter uttrycker att granskningen sannolikt fortfarande har en förebyggande effekt, 
och kan bidra till ett lärande i organisationen. Möjligheten att genomföra stickprov istället 
för att granska alla tillstånd nämns. Vicerektor konstaterar avslutningsvis att etiktillstånd för 
forskning inte enbart är en forskarutbildningsfråga, och att han avser att lyfta ärendet till en 
övergripande diskussion i fakultetsnämnden. 

§ 12
Riktlinjer för forskarskolor vid KI

Dnr 1-328/2023 och 1-329/2023

Karin Schmekel föredrar ärendet.

KFU beslutar

att  fastställa Riktlinjer för forskarskolor vid KI (dnr 1–328/2023), och
att  fastställa Anvisningar för antagning för forskarskolor vid KI (dnr 1-329/2023).

§ 13
Utlysning av medel inom ramen för KI-NIH-programmet i neurovetenskap
Dnr 2-1064/2023 

Lise-Lotte Vedin föredrar ärendet. Diskussion följer. 

KFU beslutar 

att  utlysa tre anslag för delfinansiering av doktorand inom ramen för KI-NIH-programmet i 
neurovetenskap, 

att  anslaget består av ett schablonbelopp motsvarande ca 75 % av kostnaden för en 
doktorand under 4 år, 

att  tillämpa de kriterier som används inom KID för bedömning av projekten, inklusive det KI-
NIH-specifika kriteriet ”Coherency between the proposed KI and NIH substudies”, 

att  tillämpa samma ”karensregler” som gäller vid utlysning av medel för delfinansiering av 
doktorand finansierade från statsanslaget (d.v.s. för KID och andra KID-liknande 
finansieringsprogram) 

att  tillämpa viktning x 1 för alla kriterier utom ”Projektets lämplighet som doktorandprojekt” 
som viktas x 2, 

att  tillämpa principen att projekt som bedömts med lägre poäng än 3,0 i genomsnittligt 
medelvärde inte skall vara aktuellt för finansiering, 

att  tillstyrka den föreslagna utlysningsperioden 15 juni – 21 september, 
att  delegera till ordförande att utse bedömare, och 
att  förklara besluten omedelbart justerade. 

§ 14
Budget/verksamhetsplanering för utbildning på forskarnivå 2024 och prognos
för 2025 – 2026
Dnr 1-461/2023 

Clara Ersson och Eva Gunnarsson informerar om bakgrunden. I flerårsprognosen framgår att 
kommittén visar ett negativt resultat som måste hanteras. Ett förslag på besparingar för att 
erhålla en budget i balans på längre sikt har skickats ut. Diskussion följer och kommittén är 
sammantaget positiv till förslaget som bl.a. innebär att kommittén ”fredar” storleken på KID-
beloppet, forskarskolorna, och allmänvetenskapliga och obligatoriska kurser. Förslaget 



innebär nerskärningar på bl.a. antalet utlysta KID-anslag (från 65 till 62 anslag per år fr.o.m. 
2023), antalet utlysta forskar-AT (från 20 till 18 anslag per år fr.o.m. 2024), samt mindre 
nerskärningar på ett antal budgetposter inklusive kommitténs disponibla medel och 
budgeten för ämnesspecifika kurser (forskarutbildningsprogrammens verksamhet). 
Vicerektor konstaterar avslutningsvis att han ska lyfta konsekvenserna av den beviljade 
budgetramen till fakultetsnämnden vid sammanträdet den 21:a juni. 

§ 15
Sammanträdestider hösten 2023
Clara Ersson föredrar ärendet. Kommittén uppmanas notera att ett strategimöte planeras 
förmiddagen den 4:e september, i anslutning till ordinarie sammanträde. 

KFU beslutar 

att  fastställa följande datum för höstens sammanträden: 
• Måndag den 4:e september kl. 13.00 – 17.00
• Måndag den 9:e oktober kl. 13.00 – 17.00
• Torsdag den 9:e november kl. 13.00 – 17.00
• Måndag den 18:e december kl. 13.00 – 17.00

att  förklara beslutet omedelbart justerat. 

§ 16
Kommitténs underorganisation
Dnr 1-82/2023 

Clara Ersson föredrar ärendet. 

KFU beslutar 

att  utse Anna-Karin Welmer till ordförande, Vladana Vukojevic till vice ordförande, och 
Anna Sidorchuk, Björn Andersson, Gabrielle Paulsson-Berne och Paul Dickman till ledamöter, 
i kurs- och programkommittén under perioden 2023-07-01 – 2026-06-30, 
att  utse Susanna Brighenti, Jens Högström, Afsar Rahbar, Charlotte Ytterberg, Anna- 
Karin Welmer, Eva Wikström-Jonsson, Per-Arne Lönnqvist, Cilla Söderhäll och Agneta 
Åkesson till ledamöter i disputationskommittén under perioden 2023-07-01 – 2026-06-
30, 
att  utse Michael Mazya och Giedre Grigelioniene till ledamöter i disputationskommittén 
under perioden 2023-07-01 – 2024-06-30, 

att  utse Nico Dantuma till ordförande och Helena Karlström, Velmurugesan 
Arulampalam och Peter Swoboda till ledamöter i styrgruppen för KID-medel under perioden 
2023-07-01 – 2026-06-30, 
att  utse Lena Palmberg, Andreas Lundqvist och Margaret Chen till granskningsgrupp för 
KFU:s resebidrag för forskningsvistelser för doktorander under perioden 2023-07-01 –
2026-06-30, 
att  utse Niklas Björkström till KI:s representant i styrgruppen för forskar-AT under 
perioden 2023-07-01 – 2026-06-30, 

att  utse Maria Hagströmer till ordförande, och Kay Sundberg, Ing-Marie Dohrn, Lisa 
Smeds Alenius, Susanne Guidetti, Wibke Jonas, Josefin Särnholm och Liselotte Schäfer 
Elinder till ledamöter, i styrgruppen för forskarskolan i hälsovetenskap under perioden 
2023-07-01 – 2026-06-30, 
att  utse Tülay Lindberg till facilitator för den obligatoriska doktorandintroduktionen 
under perioden 2023-07-01 – 2026-06-30, och att ersättning utgår via kurs- och 
programkommitténs budget enligt tidigare fastställd uppdragsbeskrivning, 



att  utse Matti Nikkola till KI:s representant i NorDoc-samarbetet under perioden 
2023-07-01 – 2026-06-30, och att ersättning utgår för deltagande vid nätverksmöten om 
ca 25 tkr per år, 
att  utse Lena Palmberg till KFU:s representant i rådet för miljö och hållbar utveckling 
under perioden 2023-07-01 – 2026-06-30, 

att  utse Andreas Lundqvist till KFU:s representant i biblioteksrådet under perioden 
2023-07-01 – 2026-06-30, och 

att  utse Lena Palmberg till KFU:s representant i priskommittén för pedagogiska priset 
under perioden 2023-07-01 – 2026-06-30. 

§ 17
Återrapportering från forskningsrådets workshops och reflektioner från KFU

Erika Franzén återrapporterar från forskningsrådets workshops. Bl.a. diskuterades hur
ALF/FoU-medel kan användas och fördelas på bästa sätt, och hur vi kan skapa bra
förutsättningar och tid för forskning och forskarutbildning parallellt med kliniskt arbete.
Många av förslagen som lyftes på workshopparna rör forskarutbildningen, såsom att öka
antalet forskartjänster (inklusive forskar-ST) och öka stödet till unga forskare. Avseende de
kliniska forskarskolorna så föreslogs bl.a. att även AT-läkare bör kunna antas (idag krävs ett
varaktigt förordnande), samt att lönekompensationen under kursveckorna bör höjas för att
matcha klinikens kostnader. Diskussion följer, bl.a. nämns att en stor del av ALF/FoU-
budgeten för klinisk forskning inom ALF-region Stockholm fördelas ner till FoUU-grupperna
efter forskningsaktivitet, och att det finns större centrala satsningar på doktorander i andra
ALF-regioner. Det konstateras dock att flera FoUU-grupper finansierar doktorander med
aktivitetsmedel. Forskningsrådet gör en prioritering av alla förslag som har inkommit.

§ 18
Information från ordförande om aktuella frågor
Robert Harris, Erika Franzén och Clara Ersson informerar om aktuella frågor. 

§ 19
Forskarhandledarutbildning, återrapportering från verksamhetsåret 2022
Dnr 1-459/2023 
Juha Nieminen återrapporterar från verksamhetsåret 2022 och presenterar bl.a. planerade 
förändringar och nya moment på introduktionskursen. Bl.a. planeras att tillgodose kliniska 
handledares behov i större utsträckning genom att diskutera kliniska doktoranders och 
handledares utmaningar och möjligheter mer. 

§ 20
Ordförande i disputationskommittén
Dnr 1-467/2023 

Lena Palmberg anmäler jäv och lämnar rummet.  

Karin Vågstrand föredrar ärendet. 

KFU beslutar 

att  utse Lena Palmberg och Mattias Svensson till ordförande i disputationskommittén 
under perioden 2023-07-01 – 2026-06-30, 

att  fastställa uppdragsbeskrivning enligt förslag, och 



att  ersättning till institutionen samt lönetillägg utgår för båda ordföranden i 
disputationskommittén. Från och med 2023-07-01 gäller nivå IK3A respektive LT3. 

§ 21
Analys av kvaliteten inom forskarutbildningen 2022 samt identifiering av 
förbättringsområden

Dnr 1-484/2023 
Karin Vågstrand föredrar ärendet. Diskussion följer. Det konstateras att KI:s forskarutbildning 
över lag håller hög kvalitet, och att de utvecklingsområden som finns till stor del handlar om 
att de verktyg och rutiner som redan finns ska nyttjas och användas på avsett sätt. 
Förbättringsområden som nämns är bristande tid för doktorander och handledare inom 
klinisk kontext, brister i ”compliance” rörande digitala individuella studieplaner och årlig 
uppföljning, och upplevd måluppfyllnad. Vidare nämns att flera frågor som KFU arbetar med 
är svårt att helt komma i mål med inom ramen för kommitténs mandat eftersom de delvis 
påverkas av lärosätesövergripande incitamentsstrukturer och attityder, bl.a. förekomst av 
utsatthet/trakasserier och problem med kompetensförsörjningen av lärare till 
forskarutbildningskurser kopplat till status och incitament för undervisning. Vidare 
diskuteras incitament för att handleda doktorander för den akademiska karriären.  

KFU beslutar 

att  delegera till ordförande att, i samråd med vice ordförande, utifrån dagens diskussion 
färdigställa och fastställa 2023 års kommittérapport. 

Vid protokollet 

Clara Ersson 

Justeras Justeras 

Robert Harris Michael Fored 



 

 

 

Kommittén för utbildning på forskarnivå 

Protokoll 2023:4 
Sammanträde 2023-05-23 

Närvarande 
Ledamöter Robert Harris, vicerektor, ordförande  

Erika Franzén, vice ordförande  
Andreas Lundqvist, lärarrepresentant 
Helena Karlström, lärarrepresentant 
Margaret Sällberg Chen, lärarrepresentant 
Lena Palmberg, lärarrepresentant 
Michael Fored, lärarrepresentant 
Nico Dantuma, lärarrepresentant, från §11 
Luca Love, studentrepresentant  
Madeleine Lehander, studentrepresentant 
 

Adjungerade ledamöter Ingeborg van der Ploeg, central studierektor  
 

Personalrepresentanter Björn Andersson, Saco-S 
Carina Eklund, OFR 
 

Övriga Karin Schmekel, enhetschef/huvudföredragande 
Clara Ersson, samordnare 
Karin Vågstrand, sekreterare 
Eva Gunnarsson, controller 
 

Föredragande 
/medverkande 

 

 

 

 

Förhinder 

 

Ewa Ehrenborg, vicerektor, §7-8 
Christina Joos, samordnare, §7  
Rune Brautaset, vice ordförande KU, §7-8  
Adina Feldman, vetenskaplig sekreterare, §11 
Carl Sundström, samordnare, §11 
Johanna Ackemar, samordnare, §13 
Lotta Lundqvist, internationell koordinator, §13 
 
 
Naixuan Pei, studentrepresentant (ledamot) 
Alexandra Wennberg, Junior faculty (adjungerad) 
Henry Wölling, Seko (personalrepresentant) 
 
 



 

 

Kommittén för utbildning på forskarnivå 

Protokoll 2023:4 
Sammanträde 2023-05-23 

2 (5) 

§ 1  
Mötets öppnande 

§ 2  
Justering av dagens protokoll 

Margaret Chen utses att jämte ordföranden justera dagens protokoll. 

§ 3  
Godkännande av föredragningslista 

Föredragningslistan godkänns. 

§ 4  
Anmälan av föregående protokoll 

Protokollet läggs till handlingarna. 

§ 5  
Anmälan av 

a) KFU:s planerade verksamhet inom beslutad ram (underlag till fakultetsnämnden), dnr  
1-461/2023 

b) Kommitténs tentativa ”ärendelista” för 2023 (internt arbets- och planeringsdokument, 
uppdateras fortlöpande)  

c) Protokoll från sammanträde i kommittén för forskning 2023-04-25 
d) Protokoll från sammanträde i kommittén för utbildning på grundnivå och avancerad nivå 

2023-04-05 
e) Protokoll från sammanträde i internationaliseringsnämnden 2023-03-22 
 
Ärendena läggs till handlingarna. 

§ 6  
Anmälan av ordförandebeslut 

2023:11  Utseende av ledamöter till styrgrupp för KI-Region Stockholm kliniska forskarskola 

i allmänmedicin och primärvård (Johan Ärnlöv (ordförande), Axel Carlsson 

(forskarskoledirektor), Christina Sandlund, Maria Hagströmer, Ann-Helen Patomella, 

Per Wändell, Mia Flink och Jeanette Westman), dnr 1-82/2023 

2023:12  Beslut om antagning till KI-Region Stockholm forskarskola i epidemiologi för 

kliniker, dnr 3-2073/2023 

2023:13  Fastställande av KFU:s kvalitetsrapport 2023, dnr 1-484/2023 

2023:16  Utseende av ledamöter till styrgrupp för KI-Region Stockholm forskarskola i klinisk 

behandlingsforskning (Per Tornvall (ordförande), Per Svensson 

(forskarskoledirektor), Sandra Eloranta, Helena Kopp Kallner, Christina Carlander, 

Ulrica Nilsson och Hans Pettersson), dnr 1-82/2023 

Ärendena läggs till handlingarna. 

 



 

§ 7  
Aktuella frågor i kommittén för utbildning på grundnivå och avancerad nivå (KU) 

Ewa Ehrenborg presenterar de förbättringsområden som KU har lyft i sin kommittérapport 

och nämner särskilt kompetensförsörjning för utbildningen behov. Idag saknas vetenskapligt 

meriterade lärare på flera av KI:s utbildningar, framför allt inom professionsutbildningarna. 

Hon efterfrågar KFU:s synpunkter.  

Diskussion följer. Det nämns att många satsningar redan finns inom forskarutbildning i syfte 

att stärka områden där det saknas lärare, t.ex. forskarskolor och forskar-AT.  Det lyfts att 

även om det saknas lärare är det svårt för många doktorander att få möjlighet att undervisa, 

vilket är ett av flera exempel på hur institutionerna och utbildningsprogrammen behöver 

samarbeta. Ett förslag som nämns är att doktorander anställda av Region Stockholm skulle 

kunna få undervisningsuppdrag inom ramen för grundutbildnings-ALF (via ALF-håparna). 

Ett medskick till KU är att KFU gärna ser att det införs valbara forskningsintroducerande 

kurser på alla utbildningar (så kallad ”GruFo”)., på samma sätt som idag finns för läkare 

(FoLäk). 

§ 8  
SWOT-analys avseende användande av ChatGPT och andra AI-verktyg inom 
forskarutbildning  

Robert Harris introducerar med att ge exempel på fördelar och nackdelar med den digitala 

utvecklingen. Ett av hans budskap är att AI inte behöver utgöra ett hot, men att vi kan 

behöva ändra på hur saker görs.  

Diskussion följer.   

§ 9  
Återrapportering från studentkåren  

Luca Love informerar om att doktorandsektionen tagit fram en ”PhD booklet”, ett 

informationsmaterial för doktorander, och att de fått bra återkoppling från målgruppen.  

Nästa vecka genomförs årets doktorandkonferens med medel från KFU:s kurs- och 

programkommitté. Ungefär 50 doktorander kommer att delta. 

§ 10  
Höjning av handledarersättning för sommarforskarskolor för gymnasieelever  

Dnr 1-548/2023 

Clara Ersson berättar om bakgrunden, att det är svårt att rekrytera handledare till 

gymnasieelevernas projekt.  

Beslutet gäller år 2023 men det antecknas att samma belopp ligger med i institutionens 

äskande från och med 2024 budget vilket hanteras inom ordinarie budgetprocess. 

Ersättningen finansieras av stiftelsemedel och belastar därmed inte KFU:s ordinarie budget. 

KFU beslutar enligt förslag  

att  höja handledarersättningen för KI:s sommarforskarskolor för gymnasieelever till 25 tkr 
per elev år 2023, och 

att  finansiera kostnaden om 325 tkr från avkastningen av stiftelsen Gustaf och Tyra 
Svenssons minne. 

 



 

§ 11  
Framtiden för forskningsbedömning i ”öppen vetenskap-eran”  

Ordförande ger en introduktion kring ämnet. Diskussion följer. 

Diskussionen rör framför allt de sätt att bedöma och värdera forskning som beskrivs i 

CoARA (the Agreement on Reforming Reserach Assessment). CoARA förespråkar att 

mångfalden av bidrag till forskning erkänns och kvalitativ bedömning i högre grad prioriteras 

än traditionell bibliometri och andra kvantitativa mått. Frågan om KI ska underteckna avtalet 

bereds just nu.  

En ny inställning till bedömning av forskning får även effekt på forskarutbildningen och det 

nämns att doktorander och handledare behöver utbildning inom open science. Aspekter 

som nämns är bedömningar av medelsansökningar för doktorandfinansiering, synliggöra 

doktorandens bidrag till forskningen och om en avhandling ska vara en presentation av 

forskning eller en portfolio över lärandet.  

§ 12  
Urholkning av ersättningen till doktoranders kliniska verksamhet vid 
deltagande i de kliniska forskarskolorna  

Erika Franzén informerar om hur den ALF-finansierade lönekompensation som 

doktoranderna får under kursveckorna har urholkats under lång tid och idag endast täcker 

60 % av en ST-läkares lön.  

Detta har uppmärksammats under en längre tid men utan någon åtgärd. Erika har nu drivit 

frågan i Forskningsrådet (ett råd inom samverkansorganisationen) som har ett ansvar för 

denna del av ALF-budgeten, varvid det nu är beslutat att ersättningen ska räknas upp 

retroaktivt i enlighet med statens pris- och löneomräkning. 

§ 13  
Internationella formaliserade samarbeten inom forskarutbildning  

Johanna Ackemar och Lotta Lundqvist, internationella koordinatorer, berättar om aktuella 

frågor och lyfter några av de exempel på internationella samarbeten som rör doktorander 

som presenterats i utskickat underlag.  

Diskussion följer kring frågan hur KI kan verka för att bibehålla och vidareutveckla arbetet 

med internationalisering. Bland annat nämns utmaningar som migrationsverkets 

handläggningstider, svårigheter med gemensamma/dubbla examina, behov av att kunna 

söka resebidrag med kort varsel eller retroaktivt och att kravet på medfinansiering försvårar 

ansökning av utlysta EU-medel.  

§ 14  
Kommittérapport avseende kvalitetsarbetet, förbättringsområden och 
aktivitetsplan  

Dnr 1-484/2023 

Vid förra sammanträdet påbörjade kommittén arbetet med årets kommittérapport genom 

att utifrån genomförda uppföljningar diskutera var det finns förbättringsområden och 

lämpliga åtgärder för dessa. Kommittén delegerade till ordförande och vice ordförande att 

slutföra arbetet. 

Kommittérapporten är nu färdigställd och inlämnad till fakultetsnämnden. Karin Vågstrand 

informerar om de slutgiltiga formuleringarna gällande förbättringsområden och åtgärder.  



 

§ 15  
Resebidrag för forskningsvistelser för doktorander  

Dnr 2-75/2023 

Lena Palmberg föredrar ärendet. 1 miljon är avsatt i KFU:s budget för resebidrag. Eftersom 

detta är en av två utlysningar under året finns en halv miljon att dela ut.  

17 sökande fick resebidrag beviljade, vilket innebär att samtliga behöriga sökanden som 

uppfyllde kriterierna och som inte fått resebidrag tidigare fick medel. I utlysningen framgick 

att de som fått resebidrag tidigare rangordnas sist.  

KFU beslutar enligt förslag 

att  tilldela resebidrag enligt förslag, och  

att  förklara beslutet omedelbart justerat.  

§ 16  
Kartläggning av etikverksamhet inom KFU:s uppdrag  

Clara Ersson berättar att KFU tillsammans med flera andra instanser ombetts svara på en 
enkät med syfte att kartlägga etikverksamheten vid KI.  

Kommittén tillfrågas om de instämmer i de utmaningar och möjligheter som formulerats i 
förslaget som skickats ut till kommittén och om något saknas i sammanställningen.  

KFU tillstyrker att detta är en korrekt beskrivning av etikverksamheten inom  
ansvarsområdet. 

§ 17  
Information från ordförande om aktuella frågor  

Ordföranden återrapporterar från det senaste terminsmötet med institutionernas 

studierektorer och forskarutbildningsadministratörer då bland annat indragning av resurser 

för doktorander diskuterades.  

§ 18  
Övriga frågor 

Karin Schmekel lyfter att KI nu förbereder sig för ett inspel till forskningspropositionen och 

uppmanade kommittén att börja tänka kring om det finns aspekter som de vill lyfta. En 

dragning vid ett senare sammanträde planeras. 
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§ 1  
Mötets öppnande 

Erika Franzén öppnar mötet och hälsar alla välkomna. 

§ 2  
Justering av dagens protokoll 

Andreas Lundqvist utses att jämte ordföranden justera dagens protokoll. 

§ 3  
Godkännande av föredragningslista 

Föredragningslistan godkänns.  

§ 4  
Anmälan av föregående protokoll 

Protokoll från sammanträdet 2023-05-23 läggs till handlingarna. 

§ 5  
Anmälan av 

a) Statusrapport av prioriterade risker 2023  

b) Protokoll från sammanträden i fakultetsnämnden 2023-04-24, 2023-05-24 och  
2023-06-21 

c) Protokoll från sammanträden i KF 2023-05-29 och 2023-06-19 

d) Protokoll från sammanträden i KU 2023-05-09 och 2023-06-20 

e) Protokoll från Forskningsrådet 2023-05-03 

Anmälningsärendena läggs till handlingarna. 

§ 6  
Anmälan av vicerektorsbeslut 

2023:17 Ledamot i rådet för systematiskt kvalitetsarbete, Andreas Lundqvist 

2023:18 Ersättning för planeringsarbete, KI-Region Stockholm forskarskola i klinisk psykiatri 

2023:19 Ledamot till styrgrupp för WISE och FIELD, Helena Karlström 

2023:20 Två nya ledamöter i disputationskommittén 

2023:21 Justering av text i regeldokumentet angående bihandledare 

2023:22 Ledamot till internationaliseringsnämnden, Vladana Vukojevic 

Vicerektorsbesluten läggs till handlingarna. 

§ 7  
Ny utlysning pedagogiska ambassadörer  

Dnr 1-668/2023 

Anna-Karin Welmer föredrar ärendet. En utlysning av uppdrag som pedagogisk ambassadör 
har genomförts som ett pilotprojekt år 2021–2022, med syfte att som en del av KI:s 
pedagogiska plan och Strategi 2030 stimulera pedagogisk utveckling inom 
forskarutbildningskurser. Pilotprojektet har varit värdefullt, enligt samtliga ambassadörer 
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och projektkoordinatorn. Förslag är att med en ny utlysning utse ytterligare pedagogiska 
ambassadörer för att stimulera pedagogisk utveckling relaterad till forskarkurser och annan 
utbildningsverksamhet för doktorander, utöka nätverket av pedagogiska ambassadörer och 
därmed utöka kunskapsbasen vid KI. Förslag på bedömare av ansökningar är Anna-Karin 
Welmer ordförande, Gabrielle Paulsson-Berne sammankallande, Margaret Sällberg Chen, Per 
Palmgren och studentrepresentant som utses av MF.  

KFU beslutar 

att utlysa upp till sex uppdrag som pedagogisk ambassadör, 

att ersättning utgår till ambassadörernas institutioner i nivån IK4B under 12 månader och 
till enheten Undervisning och Lärande (UoL) för projektkoordination under 13 månader 
(en månad 2023 samt 2024), att belasta budgeterade medel för pedagogisk 
utveckling inom KPK:s budget, 

att utse bedömare av ansökningar enligt förslag, 

att uppdra till UoL att koordinera utlysningen, bedömningen och projektet,  

att delegera till ordförande att utse pedagogiska ambassadörer utifrån bedömarnas 
förslag, samt  

att att förklara paragrafen omedelbart justerad.  

§ 8  
Kommitténs ekonomiska läge efter andra kvartalet  

Eva Gunnarsson informerar om kommitténs ekonomiska läge efter halvårsskiftet 2023. 

§ 9  
Återrapportering från studentkåren  

Ingen information denna gång.  

§ 10  
KI:s inspel till forskningspropositionen 

Karin Schmekel informerar om regeringens inbjudan med möjlighet för KI att inkomma med 
underlag (”inspel”) till regeringens forsknings- och innovationspolitik, och om 
beredningsprocessen vid KI för detta arbete. Diskussion följer.  

§ 11  
Införande av redogörelse av lärande och måluppfyllnad i samband med 
disputation 

Dnr 3-5569/2022 

Ingeborg van der Ploeg föredrar ärendet. Vid sammanträde den 19 december 2022 
beslutade kommittén om införande av en skriftlig redogörelse från doktoranden om lärande 
och måluppfyllnad, och att en ny rutin skulle tas fram utifrån angivna förutsättningar av 
kansliet för forskning och forskarutbildning i samråd med vicerektor och vice 
kommittéordförande.  

Kommittén bekräftar att framtagen rutin är i linje med kommitténs önskningar och att de 
ställer sig bakom hur syftet är formulerat i instruktionerna. 

Förslag är, utöver det som kommittén tidigare beslutat, att det ska vara obligatoriskt att 
även skicka redogörelserna till opponenten, inte endast vara en rekommendation.  
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KFU beslutar 

att doktoranden inför disputation ska skicka redogörelsen om lärande och mål till 
opponenten. 

§ 12  
Slutrapport från projektet ”Integrating Agenda 2030 into education at KI” 
Dnr 1-1955/2020 

Teresa Sörö informerar i ärendet. Syftet med projektet var att erbjuda en enhetlig process 
och ingång för KI:s utbildningar på grund, avancerad och forskarnivå att integrera flertalet 
generiska kompetenser, som etik, hållbar utveckling, interprofessionellt lärande, 
likabehandlingsfrågor samt internationalisering, i sina utbildningar.  

De tre huvudmålen: skapa en webbportal som koordinerar stöd och resurser för lärare, 
stödja expertområdenas egen utveckling av resurser och utbildningsinsatser, samt utveckla 
verktyg och resurser för som underlättar integrering av ovanstående delar i curriculum 
anses vara uppfyllda. Delar som återstår är utveckling av ett par toolkit, fortsätta dialogen 
med rådet för miljö och hållbar utveckling, ta fram en förvaltningsplan och översätta från 
engelska till svenska.  

§ 13  
Om RIMS- Research Information Management System 

Jonas Molander och Malin Essén informerar i ärendet. Projektet KI-RIMS, ett sammanhållet 
systemstöd för forskningsinformation kommer lanseras i november. Målet med KI RIMS är 
att adekvat och korrekt information om KI:s forskning och forskare ska vara lätt tillgänglig för 
både externa och interna användare.  

Projektgruppens förslag på etiketter i systemet presenteras och diskuteras. Diskussion 
följer kring hur RIMS kan underlätta att föra fram kompetens för undervisning, 
lärarkompetens och mentorskap inom forskarutbildningen. Önskemål framförs om 
möjligheten för doktorander att kunna erbjuda mentorskap till studenter i systemet.  

§ 14  
Information från ordförande om aktuella frågor 

Erika Franzén informerar om den task force som ledningsgruppen KI-Region Stockholm 
beslutat att inrätta för uppföljning av Vetenskapsrådets utvärdering av den kliniska 
forskningens kvalitet och av Socialstyrelsens utvärdering av universitetssjukvården. Vidare 
informeras om kommande UKÄ-seminarium om skuggdoktorander och föreläsning om 
breddad rekrytering i högskolan.  

Karin Vågstrand informerar om en inkommen remiss från UKÄ där kartläggning av 
stipendiefinansierade doktorander och villkoren i respektive stipendier efterfrågas. 

§ 15  
Sammanfattning av förmiddagens diskussioner och hur vi går vidare  

Erika Franzén sammanfattar förmiddagens diskussion om hur en avhandling på bästa sätt 
reflekterar en framgångsrik doktorandutbildning.  

Kommittén samlade sig kring följande: 



 

 

Kommittén för utbildning på forskarnivå 

Protokoll 2023:5 
Sammanträde 2023-09-04 

 

5 (5) 

- Kravet på att minst två delarbeten ska vara accepterat för publicering är bra och 
behöver inte ses över. Det finns doktorander som inte blir färdiga i tid pga långa 
väntetider för att bli publicerad, men detta kan lösas på andra sätt än att ändra kraven. 

- Det är rimligt att ställa krav på att minst ett delarbete (publicerat eller i manus) ska ha 
doktoranden som förstaförfattare. Vid ett kommande sammanträde kommer frågan att 
diskuteras vidare.  

- Doktorander och institutioner behöver mer stöd och instruktioner kring vad som krävs 
av en monografi. 

- Fortfarande finns en okunskap om kappans och dess koppling till lärande och 
måluppfyllnad. Information och mer utbildning behövs. 

§ 16  
Övriga frågor 

Inga övriga frågor.  

 
Vid protokollet 

Margareta Stark 

Justeras Justeras 

Erika Franzén Andreas Lundqvist 
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§ 1  
Mötets öppnande 

Robert Harris öppnar mötet och hälsar alla välkomna.  

§ 2  
Justering av dagens protokoll 

Nico Dantuma utses att jämte ordföranden justera dagens protokoll. 

§ 3  
Godkännande av föredragningslista 

Föredragningslistan godkänns.  

§ 4  
Anmälan av föregående protokoll 

Protokoll från sammanträdet 2023-09-04 läggs till handlingarna. 

§ 5  
Anmälan av 

a) Årlig återrapportering från KI summer School in Medical Research, KISS, 2023 

b) Årlig återrapportering från KI sommarskolor för gymnasieelever 2023 

c) Protokoll från sammanträde i fakultetsnämnden 2023-09-12 

d) Protokoll från sammanträde i kommittén för forskning 2023-09-06 

e) Protokoll från sammanträde i kommittén för utbildning på grundnivå och avancerad nivå 
2023-08-31 

Anmälningsärendena läggs till handlingarna. 

§ 6  
Anmälan av ordförandebeslut 

2023:14 Ledamöter till styrgruppen för KI-Region Stockholm forskarskola i klinisk psykiatri 

2023:15 Beslut om antagning till nationella interdisciplinära forskarskolan i registerbaserad 
forskning (SINGS) 

Ordförandebesluten läggs till handlingarna. 

§ 7  
Tilldelning av KID-medel 

Dnr 2-3832/2022 

Robert Harris och Andreas Lundqvist anmäler jäv och lämnar rummet.  

Nico Dantuma föredrar ärendet. Diskussion följer. Kommittén noterar att det är få kliniker 
som tilldelas medel och även få kliniker som är bedömare, vilket i sin tur kan komma att 
ytterligare förstärka denna eventuella snedfördelning. Process för rekrytering av bedömare, 
och ersättning till bedömare önskar kommittén att diskutera vidare vid kommande 
sammanträde.  

Kommittén för utbildning på forskarnivå beslutar 

att tilldela 64 sökande KID-medel enligt förslag, och 
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att förklara beslutet omedelbart justerat.  

§ 8  
Inriktningsbeslut angående etikgranskning i samband med disputation 

Dnr 1-892/2023 

Karin Vågstrand informerar i ärendet. Diskussion följer. Sedan etikgranskning i samband med 
disputation infördes har ett antal olika åtgärder införts för att säkerställa ett etiskt 
förhållningssätt inom forskarutbildningen. I dagsläget pågår flera aktiviteter vid KI som rör 
etikverksamheten och hantering av etiktillstånd, som i sin tur kan komma att innebära nya 
rutiner med ett bredare fokus än enbart avhandlingar. Kommittén kan komma att behöva 
förhålla sig till dessa nya rutiner, som ännu inte är på plats. Diskussion följer. Former för 
stickprov kommer att utarbetas. Nytt beslut fattas inför 2025.  

Kommittén för utbildning på forskarnivå beslutar 

att modifiera rutinen för etikgranskning av avhandlingarna så att den under 2024 görs i 
form av stickprov. 

§ 9  
Användning av AI-genererad text i avhandlingens kappa/ramberättelse 

Ingeborg van der Ploeg informerar i ärendet. Diskussion följer. Reflektion kring frågan om 
doktoranden ska ange om generativ AI eller AI-verktyg använts (respektive inte använts) vid 
skrivandet av avhandlingens kappa/ramberättelse, på motsvarande sätt som diskuterats i 
vetenskapliga tidskrifter och ett förlag för vetenskapliga tidskrifter infört. Kommittén ställer 
sig positiv till att det på lämpligt sätt i kappan framgår att doktoranden fullt ut är ansvarig 
för texten i kappan/ramberättelsen. Ett exempel på sådan text kommer att utarbetas för 
diskussion vid kommande sammanträde.  

§ 10  
Betydelse av breddad rekrytering för forskarutbildning 

Dnr 1-552/2023 

Helena Hörnfeldt och Kristina Ullgren informerar i ärendet. Universitetskanslersämbetet 
(UKÄ) tematiska utvärdering av lärosätenas arbete med breddad rekrytering genomfördes 
2021–2022, med slutrapport med rekommendationer februari 2022. Åtgärdsrapportering till 
UKÄ:s rekommendationer till KI presenterades, med fokus på rekommendationer relevanta 
för kommittén. Diskussion följer.  

Kommittén anser bland annat att kommunikationen till blivande doktorander kan förbättras, 
för att kunna nå ett bredare spektrum av presumtiva doktorander Det behövs även 
utbildning och stöd avseende breddad rekrytering för att undvika bias i 
rekryteringsprocesser.  I detta avseende är det av stor vikt att blivande handledare får stöd 
från HR vid rekrytering av doktorand. 

§ 11  
Obligatorisk webbutbildning för bedömargrupper inom KFU:s ansvarsområde 

Dnr 1-916/2023 

Klara Regnö föredrar ärendet. Diskussion följer. Kommittén önskar att kursen ”Bias i 
bedömning! / ”Bias in Assessment” fortsatt ska vara starkt rekommenderad för bedömare 
som medverkar i bedömningsprocesser som ligger inom kommitténs ansvarsområde. 
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§ 12  
Krav på förstaförfattarskap på ett delarbete i avhandlingen 

Dnr 1-891/2023 

Karin Vågstrand informerar i ärendet. Diskussion följer. Kommittén anser att krav på 
förstaförfattarskap på ett delarbete ska införas på minst ett delarbete. Ett förtydligande 
avseende vilken typ av artiklar som kan ingå i avhandlingen behövs. Förslag till beslut tas 
fram till ett kommande sammanträde.  

§ 13  
Återrapportering från studentkåren 

Luca Love informerar om problem att hitta aktiviteter inom forskarutbildningsprogrammen 
på programmens hemsidor.  

§ 14  
Information från ordförande om aktuella frågor 

Robert Harris återrapporterar från UKÄ:s seminarium om skuggdoktorander.  

Vidare informerar Robert Harris om UKÄ:s tillsynsärende rörande KI:s sommarforskarskolan 
KI Summer School (KISS). Ärendet är pågående.  

§ 15  
KFU internat 25–26 januari 2024 

Robert Harris informerar om internat för kommittén 25 januari (heldag) – 26 januari 
(halvdag, t o m lunch) 2024 på Skepparholmen i Nacka.  

Eftermiddagen 25 januari tillsammans med KU.  

KFU sammanträde förmiddag 26 januari.  

Vidare informerar Robert Harris om att sammanträdet 18 december (i Flemingsberg) börjar 
kl. 9.  

§ 16  
Brainstorm: Hantering om ISP inte fastställts inom 3 månader 

Karin Vågstrand inleder med statistik, hur många ISP som ännu ej är fastställda, och status 
för dem. 

Robert Harris inleder diskussionen. Kommittén diskuterar diverse olika åtgärder som 
föreslås. Förslagen behöver formuleras, och kommer att tas upp på kommande 
sammanträde.  

§ 17  
Övriga frågor 

Inga övriga frågor. 
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Vid protokollet 

Margareta Stark 

Justeras (§ 1-6, 8-17)  Justeras (§ 7)  Justeras 

Robert Harris  Erika Franzén  Nico Dantuma 
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Närvarande 
Ledamöter Robert Harris, vicerektor, ordförande 

Erika Franzén, vice ordförande 
Andreas Lundqvist, lärarrepresentant 
Helena Karlström, lärarrepresentant 
Lena Palmberg, lärarrepresentant 
Margaret Sällberg Chen, lärarrepresentant 
Michael Fored, lärarrepresentant 
Nico Dantuma, lärarrepresentant 
Madeleine Lehander, studentrepresentant 
 

Adjungerade ledamöter Ingeborg van der Ploeg, central studierektor  
Alexandra Wennberg, Junior faculty  
 

Personalrepresentanter Taher Darreh-Shori, Saco-S 
 

Övriga Karin Vågstrand, bitr. enhetschef, huvudföredragande 
Margareta Stark, samordnare/sekreterare 
Eva Gunnarsson, controller 
 

Föredragande 
/medverkande 

Paulina Mihailova, handläggare, § 7 
Henrik Åkerfelt, teamledare, KIB, § 11 
Erik Åkesson Kågedal, bibliotekarie, KIB, § 11 
 

Förhinder 
Ledamöter 
 
Personalrepresentanter 

Luca Love, studentrepresentant 
Naixuan Pei, studentrepresentant 
Carina Eklund, OFR 
Henry Wölling, Seko 
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§ 1  
Mötets öppnande 

Robert Harris öppnar mötet och hälsar alla välkomna. 

§ 2  
Justering av dagens protokoll 

Madeleine Lehander utses att jämte ordföranden justera dagens protokoll. 

§ 3  
Godkännande av föredragningslista 

Återrapportering från studentkåren saknas i utskickad föredragningslista och läggs till som 
paragraf 14. Med detta godkänns föredragningslistan.  

§ 4  
Anmälan av föregående protokoll 

Protokoll från sammanträdet 2023-10-09 läggs till handlingarna. 

§ 5  
Anmälan av 

a)  Återrapportering forskar-AT hösten 2023, till KFU och KF 

b) Uppföljning av prioriterade risker 2023, dnr 1-452/2023 

c) Karolinska Institutets svar på remiss ”Villkoren för utländska doktorander med 
stipendier”, dnr 1-667/2023 

d) Rektorsbeslut ordförande internationaliseringsnämnden, dnr 1-977/2023 

e) Protokoll från sammanträde i fakultetsnämnden 2023-10-16, inkl bilaga 

f) Protokoll från sammanträde i kommittén för utbildning på grundnivå och avancerad nivå 
2023-10-05 

Anmälningsärendena läggs till handlingarna. 

§ 6  
Anmälan av ordförandebeslut 

2023:23 Beslut om tillstyrkan av ansökan inom Marie Sklodowska-Curie Actions Doctoral 
Networks Joint Doctorates (MSCA DN JD) 

Ordförandebeslutet läggs till handlingarna. 

§ 7  
Utlysning av KID-medel 2024 

Dnr 2-2375/2023 

Paulina Mihailova informerar i ärendet. Diskussion följer avseende att relativt få kliniska 
projekt beviljas KID-medel, vilket leder in diskussionen på rekrytering av bedömare och 
bedömargruppens sammansättning på sikt, hur man kan motverka inlåsningseffekter och 
sträva mot att en bredd av vetenskapliga områden täcks. Nico Dantuma tar upp frågan om 
rekrytering av bedömare med styrgruppen. Styrgruppen återkommer till kommittén med ett 
förslag.  

Kommittén för utbildning på forskarnivå beslutar 
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att utlysa upp till 65 anslag för delfinansiering av doktorand i form av KID-medel under 
2024, 

att tre rangordnade reserver ska väljas ut, och 

att tillstyrka ansökningsperioder enligt förslag. 

§ 8  
Förslag till utdelning av medel ur Karolinska institutets resebidrag för 
doktorander HT2023 

Dnr 2-76/2023 

Lena Palmberg informerar i ärendet. Kort diskussion följer.  

Kommittén för utbildning på forskarnivå beslutar 

att Fördela ut totalt 337 500 kr till 12 sökande, varav 9 kvinnor och 3 män, och 

att förklara beslutet omedelbart justerat.  

§ 9  
Budget för 2024 

Dnr 1-461/2024 

Eva Gunnarsson informerar i ärendet. Budgetramen har utökats jämfört med den 
preliminära budgeten. Förslaget är att KID-budgeten utökas. 

Kommittén för utbildning på forskarnivå beslutar 

att fastställa kommitténs budget och resursfördelning för 2024, och 

att delegera till vicerektor att besluta om smärre justeringar. 

§ 10  
Sammanträdestider för 2024 

Föredragande: Margareta Stark informerar i ärendet. 

Kommittén för utbildning på forskarnivå beslutar: 

att fastställa följande datum för kommitténs sammanträden för 2024: 
• fredag 26 januari kl. 8.30 – 12.30  
• torsdag 7 mars kl. 13.00 – 17.00  
• torsdag 11 april kl. 8.30 – 12.30  
• tisdag 14 maj kl. 13.00 – 17.00  
• måndag 10 juni kl. 13.00 – 17.00  
• måndag 9 september kl. 13.00 – 17.00  
• torsdag 10 oktober kl. 13.00 – 17.00  
• måndag 11 november kl. 13.00 – 17.00  
• torsdag 12 december kl. 13.00 – 17.00, och 

att förklara beslutet omedelbart justerat. 

§ 11  
Avhandlingar och öppen vetenskap, nytt systemstöd för KI Open Archive 

Henrik Åkerfelt och Erik Åkesson Kågedal informerar om byte av systemstöd för KI Open 
Archive och om Creative Commons, CC BY-licens och DOI (Digital Object Identifier) för KI:s 
avhandlingar. Kommittén ställer många frågor och diskussion följer.  
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§ 12  
Deklaration med avseende på ansvarsfull användning av generativ artificiell 
intelligens (Ai) och textmatchningssystem i kappan/ramberättelsen eller 
monografin 

Dnr 1-987/2023 

Ingeborg van der Ploeg informerar i ärendet. Förslag på text för deklaration i avhandlingen, 
och förslag till beslut presenteras. Diskussion följer. Förslagen omformuleras utifrån 
kommitténs synpunkter och önskemål, och tas upp för beslut vid kommande sammanträde 
i kommittén.  

§ 13  
Avgränsning för vilka typer av delarbeten som ska kunna ingå i avhandlingen 

Robert Harris leder diskussion kring om nuvarande krav på avhandlingen är relevanta och 
om det finns ett behov att förändra eller förtydliga. Svårigheter med att avgränsa olika typer 
av arbeten konstateras, då t.ex. arbeten som studieprotokoll och metodarbete kan vara 
mycket olika i omfattning, upplägg och kvalitet. Det finns många aspekter att ta hänsyn till, 
och diskussionen behöver fortsätta vid annat tillfälle. 

§ 14  
Återrapportering från studentkåren 

Madeleine Lehander informerar om pågående diskussioner inom doktorandsektionen, bl.a. 
tankar kring hantering om ISP inte fastställts inom 3 månader, hantering av 
kursutvärderingar, och information inom forskarutbildningsprogrammen som saknas på 
deras webbsidor. Diskussion följer. 

§ 15  
Uppföljning från föregående sammanträde avseende kursen Bias i bedömning / 
Bias in Assessment 

Ärendet bordlägges.  

§ 16  
Information från ordförande om aktuella frågor 

(Information) 

Robert Harris informerar från ett KI-China alumni-event i Shanghai.  

§ 17  
Övriga frågor 

Inga övriga frågor. 
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Vid protokollet 

Margareta Stark 

Justeras Justeras 

Robert Harris Madeleine Lehander 
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Närvarande 
Ledamöter Robert Harris, vicerektor, ordförande § 1–11, 13–22 

Erika Franzén, vice ordförande, ordförande § 12 
Andreas Lundqvist, lärarrepresentant 
Helena Karlström, lärarrepresentant 
Lena Palmberg, lärarrepresentant 

Margaret Sällberg Chen, lärarrepresentant § 1–8, 11–22 

Michael Fored, lärarrepresentant 

Nico Dantuma, lärarrepresentant § 1–8, 11–22 

Luca Love, studentrepresentant 
Madeleine Lehander, studentrepresentant 
Naixuan Pei, studentrepresentant 
 

Adjungerade ledamöter Ingeborg van der Ploeg, central studierektor  
Alexandra Wennberg, Junior faculty  
 

Personalrepresentanter Hong Xu, Saco-S § 7-22 
Anurupa Nagchowdhury, OFR 
 

Övriga Karin Vågstrand, bitr. enhetschef, huvudföredragande 
Margareta Stark, samordnare/sekreterare 
Eva Gunnarsson, controller 
 

Föredragande 
/medverkande 

Per Svensson, direktor, forskarskolan i klinisk behandlingsforskning, 
§ 7 
Paulina Mihailova, handläggare, § 12 
Lise-Lotte Vedin, internationell koordinator, § 12 
Lars Nordesjö, bibliotekarie, § 15 
Karolina Karjalainen, bibliotekarie, § 15 
Eva Bjur, samordnare, § 16 
 

Förhinder 
 Naixuan Pei, studentrepresentant 

Henry Wölling, Seko 
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§ 1  
Mötets öppnande 

Robert Harris öppnar mötet och hälsar alla välkomna. 

§ 2  
Justering av dagens protokoll 

Luca Love utses att jämte ordföranden justera dagens protokoll. 

§ 3  
Godkännande av föredragningslista 

Föredragningslistan godkänns.  

§ 4  
Anmälan av föregående protokoll 

Protokoll från sammanträdet 2023-11-09. 

För § 9 Budget för 2024 är det fel årtal i diarienumret, korrekt dnr är 1-461/2023.  

Med denna korrigering av § 9 godkänns protokollet och läggs till handlingarna.  

§ 5  
Anmälan av 

a)  Granskning av KI:s hantering och process kring etiktillstånd i forskningen, 
Internrevisionen 2023-11-29 

b) Forskarutbildning i närbild - En tematisk sammanställning av resultat från 
utbildningsutvärderingar av forskarutbildning 2017 - 2022 (uka.se) 

c) Protokoll från sammanträde i fakultetsnämnden (FN) 2023-11-16 

d) Protokoll från sammanträde i kommittén för forskning (KF) 2023-10-13 

e) Protokoll från sammanträde i kommittén för forskning (KF) 2023-11-09 

f) Protokoll från sammanträde i kommittén för utbildning på grundnivå och avancerad nivå 
(KU) 2023-11-08 

g) Protokoll från sammanträde i forskningsrådet (FR) 2023-06-15 

h) Protokoll från sammanträde i forskningsrådet (FR) 2023-10-17 

i) Protokoll från sammanträde i forskningsrådet (FR) 2023-11-15 

Anmälningsärendena läggs till handlingarna. 

§ 6  
Anmälan av ordförandebeslut 

2023:24 Utse pedagogiska ambassadörer - utlysning 2023 

2023:25 Ledamot till styrgrupp för gemensam forskarutbildning KI-KTH 

2023:26 Budget för programmen år 2024 

Ordförandebesluten läggs till handlingarna. 

§ 7  
Karolinska Institutet - Region Stockholm Forskarskola i klinisk 
behandlingsforskning, uppföljning 
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Per Svensson informerar om forskarskolan i klinisk behandlingsforskning som startade i 
oktober 2022, den första forskarskolan med denna inriktning. Forskarskolan är omnämnd i 
Vetenskapsrådets Forskningsöversikt 2023, klinisk behandlingsforskning. Första omgången 
doktorander har gått tre kursblock av fyra, det sista blir klart under våren 2024. Totalt 30 
doktorander antogs, varav 26 med löneersättning från Regionen och 4 utan. På grund av 
högt söktryck utökades antalet finansierade platser från 20 till 26 efter beslut i kommittén 
och i forskningsrådet. Utvärdering av hela första omgången kommer att göras efter block 4 
är avslutat. En ambition finns att kunna starta en ny omgång varje år. Diskussion följer. 
Kommittén noterar att utfallet för forskarskolan hittills ser ut att ha varit bra. Även om 
kommittén generellt arbetar för en utökning av antalet platser, finns det en medvetenhet 
om risken för konkurrens mellan forskarskolorna när det gäller kursledare.  

§ 8  
Adjungering av ordförande i kurs- och programkommittén (KPK) till kommittén 
för utbildning på forskarnivå 

Dnr 1-1115/2023 

Margareta Stark informerar i ärendet.  

Kommittén för utbildning på forskarnivå beslutar 

att adjungera ordförande för kurs- och programkommittén till kommittén, och 

att adjungeringen avser kommitténs innevarande mandatperiod. 

§ 9  
Ersättning till ordförande i KID styrgrupp 

Dnr 1-1136/2023 

Nico Dantuma och Margaret Sällberg Chen anmäler jäv för § 9 och 10 och lämnar rummet. 

Karin Vågstrand informerar i ärendet. Efter översyn av diverse uppdrag inom kommittén är 
detta uppdrag är så pass omfattande att det är rimligt att ersättning utgår. Kort diskussion 
följer. 

Kommittén för utbildning på forskarnivå beslutar 

att för uppdraget som ordförande i KID styrgrupp ska det utgå ersättning i form av 
institutionskompensation enligt ersättningsnivån IK4A från och med 2024-01-01. 

§ 10  
Utse ny ordförande till KID styrgrupp 

Dnr 1-1135/2023 

Nico Dantuma och Margaret Sällberg Chen anmält jäv för § 9 och 10 och lämnade rummet 
inför § 9.  

Karin Vågstrand informerar i ärendet. Kort diskussion följer. En uppdragsbeskrivning för 
ordförande i styrgruppen behövs, och befintlig uppdragsbeskrivning för styrgruppen 
behöver revideras.  

Kommittén för utbildning på forskarnivå beslutar 

att utse Margaret Sällberg Chen till ordförande i KID styrgrupp under mandatperioden 
2024-01-01 -- 2026-06-30. Ersättning utgår enligt separat beslut, 
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att utse avgående ordförande i KID styrgrupp, Nico Dantuma, till vice ordförande under 
2024 i syfte att lära upp ny ordförande. Ersättning utgår under 2024 i samma 
omfattning som till ordförande, samt 

att ge Margaret Sällberg Chen och Nico Dantuma ett gemensamt uppdrag att under 2024 
dels formulera en skriftlig uppdragsbeskrivning för uppdraget som ordförande i KID 
styrgrupp, dels komma in med ett förslag på revidering av befintlig 
uppdragsbeskrivning för styrgruppen.  

§ 11  
Granskning av etik i samband med disputation under år 2024 

Dnr 1-892/2023 

Karin Vågstrand Informerar i ärendet. Diskussion följer. 

Kommittén för utbildning på forskarnivå beslutar 

att förlänga Erik Sundströms uppdrag som granskare av etik i samband med disputation 
till och med 2024-06-30,  

att delegera till ordförande att utse en ny etikgranskare för perioden 2024-07-01 – 2024-
12-31 samt för en överenskommen period under vårterminen 2024 i syfte att bli 
upplärd, 

att ersättningen i form av institutionskompensation sänks till 50 000 kr per termin från 
och med 2024-01-01, och 

att för den period nuvarande och ny granskare arbetar parallellt ska full ersättning utgå till 
båda.   

§ 12  
Tilldelning av ramanslag för delfinansiering av doktorand inom 
forskarutbildningssamarbete inom neurovetenskap med NIH 

Dnr 2-1064/2023 

Robert Harris anmäler jäv och lämnar rummet efter bakgrundsinformationen. 

Lise-Lotte Vedin Informerar inledningsvis om det samarbetsprogram inom neurovetenskap 
som KI har med National Institute of Health (NIH) sedan 2002, och de två parallella spåren 
med NIH-finansierade doktorander respektive KI-finansierade doktorander. 

Paulina Mihailova informerar om förslag av tilldelning av ramanslag för delfinansiering av 
doktorand inom samverkansprogrammet.  

Kommittén för utbildning på forskarnivå beslutar 

att att tilldela tre sökande medel inom ramen för KI-NIH-utlysningen enligt förslag, och  

att förklara beslutet omedelbart justerat. 

§ 13  
Deklaration avseende ansvarsfull användning av generativ artificiell intelligens 
(Ai) i kappan/ramberättelsen  

Dnr 1-987/2023 

Ingeborg van der Ploeg informerar i ärendet. Kommitténs synpunkter och önskemål från 
diskussion i ärendet vid sammanträdet i november har tagits i beaktande. Ett förslag på 
skrivning av deklarationen presenteras. Diskussion följer. Texten i avhandlingsmallen 
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kommer inte vara låst. Kommittén anser att en sådan deklaration också bör finnas med i 
monografier.  

Kommittén för utbildning på forskarnivå beslutar 

att införa en deklaration i kappan/ramberättelsen med avseende på användning av 
generativ Ai vid författandet av kappan/ramberättelsen där doktoranden anger 
vilket/vilka generativa Ai verktyg/tjänster som har använts, samt för vilket/vilka 
ändamål och hur de har använts, 

att det ska framgå från deklarationen att doktoranden tar fullt ansvar för innehållet i 
kappan/ramberättelsen, 

att verktyg/tjänster som har använts för enbart språkstöd och referenshantering inte 
behöver anges och att deklarationen inte är obligatorisk om Ai endast använts för 
dessa syften, 

att deklarationen ska finnas i kappor/ramberättelser i avhandlingar som försvaras från och 
med HT2024 under förutsättning att en uppdaterad mall för avhandlingens inlaga 
finns tillgänglig via upphandlat tryckeri och att det finns tillbörlig information på 
hemsidan som har kommunicerats ut till doktoranderna i god tid. 

§ 14  
Återkoppling från studentkåren 

Luca Love informerar om pågående diskussioner inom doktorandsektionen, bland annat 
önskemål om förtydligande information på webben om vilken/vilka personer som kan vara 
närvarande vid uppföljningsmötet vid halvtidskontroll. Diskussion följer. Information på 
webben justeras så att informationen överensstämmer med gällande regler för 
halvtidskontroll.  

Luca Love informerar vidare om doktorander som anmält problem med att få poäng för 
handledning av mastersstudenter. Diskussion följer. Eventuellt kan det behövas en gräns för 
hur många poäng man kan samla ihop för handledning av mastersstudenter.  

§ 15  
Oseriösa tidskrifter och bedömning av delarbeten, konsekvens för avhandlingar 

Lars Nordesjö och Karolina Karjalainen informerar i ärendet. Det finns vissa kännetecken för 
oseriösa tidskrifter, och sätt att upptäcka dem på, som tyvärr inte är heltäckande. Gråzon 
finns, till exempel tidskrifter med små resurser, nystartade tidskrifter som ännu inte blivit 
indexerade och tidskrifter inom forskningsområden som inte täcks av Web of Science och 
MEDLINE, men det behöver inte betyda att de är oseriösa.  

Verktyg för stöd till doktorander och handledare finns på universitetsbibliotekets (KIB) 
hemsida. KIB ger även workshops i ämnet, dels öppna workshops dels on-demand. KIB ger 
även utbildningar vid supportfrågor och individuell handledning.  

Diskussion följer. Studierektorerna bör informeras om tillgänglig information och stöd.  

§ 16  
Remiss av slutbetänkande Ny myndighetsstruktur för de statliga medlen för 
forskning och innovation (SOU 2023:59) 

Eva Bjur informerar i ärendet, som går ut på att lägga ner nuvarande system, som i dagsläget 
inte fungerar speciellt bra när det gäller kvalitetsgranskning, och i stället skapa tre nya 
myndigheter. Eva Bjur informerar vidare om de synpunkter som de två övriga kommittéerna 
framfört. Tveksamhet framförs kring att det enligt förslaget inte ska finnas någon 
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vetenskaplig expertis för innovationsmyndigheten. Vikten av att beakta de olika inriktningar 
som funnits hittills, för Karolinska Institutet är det främst Fortes utlysningar som oro finns 
för att de helt ska försvinna.  Kommittén lyfter frågan om vad som är tänkt för forskarskolor, 
är det fortfarande fokus på dem, eller ska forskarskolor hanteras på annat sätt? Kommittén 
undrar även vad ”endast en begränsad del av doktorandutbildningen” innebär. 

Om någon i kommittén kommer på fler synpunkter, kontakta Eva Bjur.  

§ 17  
Vetenskapsrådets rapport: de kliniska forskarnas förutsättningar i Sverige 

Erika Franzén informerar i ärendet och lyfter några valda punkter ur rapporten. Majoriteten 
av forskarstudenter inom klinisk forskning är kvinnor, och majoriteten professorer är män, 
både på KI och i hela landet. Många kliniska forskare är bihandledare, oftast till en eller två 
doktorander och det är mer ovanligt att vara huvudhandledare, vilket innebär att 
erfarenheten att vara handledare är låg. Många professorer är bara bihandledare, och 
ungefär var femte professor handleder inga doktorander alls. Denna handledarproblematik 
var inte känd sedan tidigare. Ett ytterligare problemområde är glappet mellan de 
förutsättningar som anses nödvändiga för att kunna genomföra forskning, och vilka 
förutsättningar som faktiskt finns. I övrigt visar rapporten på samma problematik som 
framkom i ALF-rapporten. Diskussion följer. 

§ 18  
Åtgärder för att alla doktorander har en fastställd individuell studieplan inom tre 
månader 
Karin Vågstrand informerar i ärendet. Enligt högskoleförordningen ska alla doktorander ha en 
individuell studieplan (ISP) och enligt KI:s regler ska den vara fastställd senast 3 månader 
efter studiestart. Vid föregående sammanträde presenterades statistik rörande tid från 
studiestart till fastställande, vilket föranleder dagens diskussion kring möjliga åtgärder. 
Diskussion följer. Bland annat nämns behovet av att tydliggöra varför en ISP måste vara 
fastställd, att koppla ihop bedömningar av grönt ljus med underlåtenhet att säkerställa att 
doktorand har en fastställd ISP, samt att se över tidpunkt för ISP-seminariet.  

§ 19  
Delarbeten i avhandling 

Robert Harris informerar om vad som gäller i dagsläget avseende delarbeten i avhandlingar 
vid KI, och ett förslag på ändring av reglerna presenteras. I förslaget finns en större 
flexibilitet i vilka publikationsformer som är tillåtna i avhandlingen. Diskussion följer. Ett 
förslag kommer att formuleras och tas upp för beslut vid kommande sammanträde i 
kommittén. 

§ 20  
Information från ordförande om aktuella frågor 

Robert Harris tackar studentrepresentanterna för deras arbete under året och önskar dem 
lycka till. Alla tre avgår vid årsskiftet, och tre nya studentrepresentanter börjar i januari. 

Vidare informerar Robert Harris om Vetenskapsrådets beslut om finansiering av 
forskarskolor i psykiatri, där KI:s ansökan avslogs.  

Slutligen informerar Robert Harris om SciLife Lab Wallenberg National Program for Data-
Driven Life Sciences (DDLS) har en pågående nationell utlysning om en ny forskarskola som 
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inkluderar medel för doktorandfinansiering. Utlysningen är återkommande med ca 20 
platser per år. För sökande från Karolinska Institutet är kravet att de ska ha ”grönt ljus”.  

§ 21  
Brainstorm/reflektion 2023 

Punkten flyttas till kommitténs internat i januari 2024. 

§ 22  
Övriga frågor 

Inga övriga frågor 

 

 

Vid protokollet 

Margareta Stark 

Justeras (§ 1-11, 13-22)  Justeras (§ 12)  Justeras 

Robert Harris  Erika Franzén  Luca Love 
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